
CONCEPT VERSLAG WIJKBERAAD

Dinsdag 28-05-2024, ‘t-Klokhuis.

Aanwezig:

Bestuur: Nico Westpalm van Hoorn (Voorzitter), Willem Vader (lid Ruimtelijke Ordening, wnd. 
voorzitter) Derk Hazekamp (Lid Openbare ruimte), Agnès Philipse (lid Verkeer), Hans Khouw (lid 
Internationals), Tjebbe Ypma (Zorg en Welzijn), Arthur Overlack (secretaris)

Politie: Robert Kat, Robert Dijkhuizen (BOA).

Deelnemers: O. de Savornin Lohman, H. Bussink, M. Bussink, A. Pulle, A. v.d.Bosch, E Beenakkers, O. 
van Duijne, E. Verhulst, J. Hamers, J. de Boer, A. ter Kuile, B. Bos, A. Bielski, A. Hamburger, A.F. v.d. 
Kooi, M. Groen, A. de Laat.

Bericht van verhindering:

Ewoud Modderman (Penningmeester), Kiddy van Mourik Broekman, Victoria Mendes de Leon.

1. Opening wijkberaad en mededelingen bestuur

De voorzitter opent de vergadering om 19:30

2. Verslag vorig wijkberaad.

Het verslag van het wijkberaad van 20 februari 2023 wordt na enige tekstuele aanpassingen 
vastgesteld. 

3. Politie /Handhaving/Gemeente

Robert Kat geeft een overzicht van de ontwikkelingen van incidenten in de wijk sinds de vorige 
rapportage:

- Diefstallen uit auto’s: van 15 naar 18
- Overlast zwervers: gelijk gebleven
- Woning/Winkeldiefstallen: geen meldingen
- Drugs- en alcohol gerelateerd: geen meldingen
- Verwarde personen: gelijk gebleven
- Vernielingen aan auto’s: gelijk gebleven

Robert waarschuwt voor het open laten staan van de voordeur op warme dagen: dat nodigt inbrekers
uit. Politie gaat bij openstaande deuren “voetjes” neerleggen ter waarschuwing.
In het geval dat men benaderd wordt door “medewerkers van de bank” wordt men verzocht de 
politie te bellen, zodat zij “het gesprek” kunnen overnemen.
Angeline de Laat en Hans Bussink vragen de Politie en BOA’s of er opgetreden kan worden tegen het 
wangedrag van de mensen die tegen het verkeer in en/of over de stoep fietsen op de kruispunten van
Javastraat en Koninginnegracht alsook de Laan Copes. Robert Kat zal e.e.a. onder de aandacht 
brengen van de leiding.
Van de gemeente zijn geen mededelingen. In de vergadering wordt door de aanwezigen afkeuring 
uitgesproken over de slechte bereikbaarheid van functionarissen, met name het uitblijven van 
respons op verzoeken of vragen. Marlijn Groen van WIJKZ werpt zich op om bij 
communicatieproblemen met de gemeente te intermediëren.
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4. Energietransitie

Marga Zuurbier en Jelle de Boer geven een overzicht van de activiteiten op de aandachtsgebieden 
van de Stichting Duurzame Archipel”:
“Achter de voordeur”, kan gebruik gemaakt worden van energiecoaches: er is een groep speciaal 
opgeleide vrijwilligers die huishoudens die iets willen doen aan de energietransitie helpen met de 
aanpak van bijvoorbeeld isolatie, of de overstap naar een warmtepomp of hybride verwarming.
Binnen de Bewoners Organisatie is de werkgroep Vergroening bezig de hoeveelheid groen in de wijk 
uit te breiden o.a. door tegels te lichten en te vervangen door beplanting.
“Vóór de voordeur” buigt een werkgroep zich over ideeën om binnen de toekomstige wet 
“Collectieve warmte” zowel de warmtevoorziening als elektriciteitslevering te realiseren door 
“energiesystemen” bestaande uit de combinatie van Opwekking (aanbod), Opslag en Vraag i.c.m. 
Transport meer lokaal in een “buurt-energie-systeem”. Zoiets is in de vorm van een coöperatie 
juridisch al wel mogelijk. Dit concept en daarmee samenhangende techniek en financieringsvormen 
worden nu door de werkgroep onderzocht.
Met name een warmtenet is hierin een belangrijk element, hoewel de daarbij beoogde 
samenwerking tussen overheid en bedrijfsleven nog niet goed van de grond komt. De huidige 
onzekerheid over de kabinetsplannen t.a.v. duurzaamheid zet de niet alleen de einddoelen maar dus 
ook de stappen op weg daar naartoe op losse schroeven. 
Een aparte werkgroep met een technische focus is voornemens een indeling te maken van alle 
huishoudens in clusters met een gelijksoortig profiel tan aanzien van duurzaamheids-mogelijkheden. 
Voorts is een werkgroep gericht op financiering van verduurzaming.
Auke van der Kooi brengt naar voren dat de huidige opzet van warmtenetten een voor de partijen 
ondoorzichtige prijsvorming veroorzaakt en dat nieuwe wetgeving nodig is om prijsvorming beter tot 
stand te laten komen.
Op een vraag van Henk Fonhoff of het nog wel rendabel is om zonnepanelen te installeren, wordt 
door Marga Zuurbier gesteld dat dit zeker nog zo zal zijn, ondanks de voorgenomen afschaffing van 
teruglevercondities of saldering.

5. Media

De volgende wijkkrant komt 13 juni uit.

6. Cultuur

Bert Bos wijst op het traditionele gratis buurtconcert door laureaten van het Prinses Christina 
Concours op 25 juni v.a. 19:30 op Nassauplein 29. Verder wordt op 12 oktober van 15:00 u. tot 17:00 
u. weer een Open Podium concert gehouden in het Vreedehuis (entrée: € 6,-)
Op 5en 6 oktober zijn er weer open atelier dagen in het Vreede huis en in het Klokhuis
Derk Hazekamp meldt dat op zaterdag 8 juni v.a.16:30 u. het 25e muurgedicht wordt onthuld in de 
steeg tussen Celebesstraat en Riouwstraat.

7. Uit de (overige) werkgroepen

Vergroening: Arjan Hamburger doet verslag van diverse initiatieven van deze werkgroep. Daarbij 
wordt met de gemeente samengewerkt om o.m. boomspiegels te beplanten, maar ook om de 
driehoek boven aan de Bankastraat te voorzien van meer struiken en boompjes of andere delen van 
de wijk te vergroenen. Daarbij is de gemeente niet erg actief en wordt door Arjen particulier initiatief 
verwelkomd. Ook vraagt hij om vrijwilligers die mee willen doen bij uitzetten van beplanting. Men kan
zich aanmelden bij Petrus van Duijne.
AWOC: De voormalige Exotenhof wordt overgenomen door een “Boer en Natuur” winkel;
Zorg en Welzijn: Tjebbe Ypma kondigt de bijeenkomst met het thema “Zorgzame Buurt” aan op 11 
juni vanaf 19:30 u. in het Vreedehuis. Meer informatie in de flyer die huis aan huis in de Archipel & 
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Willemspark wordt verspreid. Verder wordt door het Klokhuis i.s.m. Pelita onderzocht hoe de2e en 
derde generatie Indische Nederlanders kan worden bereikt om d.m.v. ondermeer de “Koempoelans” 
in het Klokhuis de overgedragen cultuur uit Indië onder de aandacht te brengen.
Internationals: Hans Khouw kondigt de eerstvolgende Internationals bijeenkomst aan, waar o.m. de 
wethouder Arjen Kapteijns de wijkagenda komt toelichten en andere ontwikkelingen en 
wetenswaardigheden voor internationale bewoners worden belicht. De heer Bussink vraagt hoe de 
Internationals voor wie dit bestemd is, bereikt kunnen worden. Hans Khouw wijst hierbij op de vele 
contacten die de werkgroep leden hebben met internationale instellingen, en ook de English 
Newsletter op de website en de english page in de wijkkrant.
Overigens zijn ook niet-expats welkom op deze bijeenkomst. Jelle de Boer stelt voor speciaal 
activiteiten te organiseren waarbij internationals en lokale bewoners elkaar kunnen ontmoeten.
Verkeer: Agnès Philipse memoreert dat de Mauritskade dicht moet van juli tot eind augustus, in 
verband met nieuwe bestrating en nieuw asfalt. Voorts zal de Hubertustunnel wegens onderhoud 
afgesloten worden, dit zal vanaf juni 2025 (vlak na de NAVO-top) 9 maanden duren. In Sept. 2024 zal 
een informatieavond worden gehouden over dit project.
Op een vraag van de heer Bussink over de toegenomen drukte op de Laan Copes wordt geantwoord 
dat dit ondermeer samenhangt met de vele andere werkzaamheden in de gebieden rond onze wijk. 
Manon Dijkers vraagt of er wat gedaan kan worden aan de onoverzichtelijke uitrit van de 
Surinamestraat naar de laan Copes. Daar wordt door de BO van alles aan gedaan, maar de gemeente 
heeft maar beperkte capaciteit en reageert dus niet erg vlot.
Ruimtelijke ordening: Willem Vader geeft aan dat nog steeds onduidelijk is wat er precies met het 
terrein van de voormalige rijschool aan de Riouwstraat gaat gebeuren, zolang de huidige eigenaars 
daarover zwijgen. Er is alleen een statusloze maquette op de site van een projectontwikkelaar 
(abelspartners.com) waarop 8 woningen zijn te zien. Wat er ook gebeurt: er zal altijd door de 
initiatiefnemer een participatie-traject gestart moeten worden, en er zal een bestemmingswijziging 
moeten worden ingediend, waarop zienswijzen kunnen worden ingezonden.
Voorts is een gemeentelijke Participatie Verordening in wording, met een daarbij behorend 
Participatie Handboek. Meer informatie is te verkrijgen op de site van Haags Samenspel, waarbij men 
moet klikken op “Nieuwe regels participatie”. Op deze nieuwe Participatie Verordening is tot 3 juli 
inspraak mogelijk.
Arjan Hamburger merkt op dat de BO ook zelf een idee zou kunnen vormen over de bestemming van 
het terrein van de voormalige rijschool. Het bestuur meldt dat dit al op de agenda staat.
Openbare ruimte: Derk Hazekamp geeft de status van de uitbreiding van Madurodam, waar men 
inmiddels bomen aan het kappen is en waar in augustus de bouw van het eerste paviljoen zal starten,
dat in juli 2025 zal openen. Daarna zal elke twee jaar en nieuw paviljoen worden gebouwd, dit alles 
uiteraard binnen het Plan Uitvoering Kader.
De heer Bussink vraagt aandacht voor het evenement “Struinen in Haagse tuinen” dat op 22 en 23 
juni zal plaatsvinden, ter gelegenheid waarvan Ruth van Rossum gedichten zal voordragen in de tuin 
van de familie Bussink aan de Laan Copes van Cattenburch.

8. Rondvraag

Angeline de Laat vraagt of wat gedaan kan worden aan het onderhouden van het stukje groen naast 
of bij het bosje van Repelaar, grenzend aan de Javastraat. Dit zou i.s.m. met de werkgroep 
Vergroening kunnen worden aangepakt.

Erika Verhulst vraagt wat gedaan kan worden aan de opschietende bereklauwen langs de 
Koninginnegracht. Zij wordt verwezen naar de site MeldingendenHaag.nl

9. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 22:0 u.
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https://meldingen.denhaag.nl/incident/beschrijf
https://www.denhaag.nl/nl/nieuws/nieuwe-regels-participatie/
https://www.abelspartners.com/
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